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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

جمعبندیازنشستخبریرئیسجمهور؛
تلاشبرایپاسخندادن!

سرویس سیاسی- 
روزنامه آرمان در یادداشت صفحه اول خود به قلم صادق زیباکلام از سخنان روحانی در نشست خبری با رسانه ها انتقاد 
کرد و نوشت: »در طی قریب به سه سالی که از دولت دوم آقای حسن روحانی می گذرد، اگر در یک گزاره خواسته باشیم 
رویکرد ایشان را جمع بندی  نماییم، آن گزاره عبارت است از عدم تلاش برای پاسخگویی و دیروز ایشان در نشست خبری 

یا مصاحبه مطبوعاتی شان مجدداًً همین رویه سه سال گذشته را در پیش گرفتند.
درذهنآقایروحانی،هیچمشکلینیست!

آرمان افزود: »خلاصه اش هم آن است که اولاً جامعه دچار هیچ مشکل و مسئله ای نیست. بحران ها، مشکلات و مسائلی 
بوده ولی دولت دارد آنها را پشت سر می گذارد. افق آینده روشن است البته شرارت هایی از سوی برخی از کشورها در منطقه 
صورت می گیرد که آنها هم نتوانسته اند مانع از پیشرفت و  ترقی ایران بشوند. به بیان ساده تر، آقای روحانی همان طور که 

پیش تر هم نوشته ام، درخصوص مسائلی که برای 24 میلیون رأی دهنده به ایشان اهمیت دارد، کمتر صحبت می کند.«
در ادامه این مطلب آمده است: »در وضعیتی که در ذهن آقای روحانی هست، همه چیز آرام است. فقط شرارت هایی وجود 
دارد که برخی همسایگان ما انجام می دهند، آن هم به تحریک دشمن است و ملت همواره پاسخ لازم به آنها داده است. واقعاًً 
دشوار است که انسان تصور نماید که چه کسی یا چه کسانی از اطرافیان نزدیک آقای روحانی به ایشان مشاوره می دهند.«

حرفهایروحانی،اعتمادمردمراکاهشمیدهد
روزنامه آرمان ملی همچنین در یادداشت اول خود با عنوان »کیف و جیبی که پرتر نشده« به سخنان رئیس جمهور در 
نشست خبری با رسانه ها واکنش نشان داد و نوشت: »افزایش ارزش پول ملی زمانی قوت خواهد گرفت که مردم آن را در 
جیب و کیف پول و میزان درآمد و میزان هزینه ها درک و لمس کنند. اگر مردم این را حس و عنوان می کنند، قبول است 
در صورتی  که واقعاًً چنین نیست. اگر عنوان می کنیم 40 درصد ارزش پول ملی ارتقا یافته به لحاظ این است که ارز را چه 
کسانی تا نرخ 19 هزار تومان کشاندند و چه تدبیرهایی صورت گرفت که الان تا محدوده 12 هزار تومان کاهش یافته است. 
آن افزایش و این کاهش را چه کســی انجام داده اســت؟ اگر 19 هزار تومان را دست های نامرئی بالا بردند، بنابراین دولت 
چطور توانست تغییری در دست های نامرئی انجام دهد و حالا عنوان می کند که ارزش پول ملی ما این افزایش را پیدا کرده 
است. بنابراین ارزش پول ملی ما مصادف است با افزایش رفاه، افزایش موجودی جیب و کیف مردم ولی شاخص هایی که 

سراغ داریم گویای این بحث نیست.«
این روزنامه نوشت: »رئیس جمهور این موضوعات را بیان می کند، مردم می شنوند و به سخنان ایشان احترام می گذارند اما 
در واقعیت و در محافل نمی پذیرند و این را به عنوان دولتی که بتوان بدان اعتماد کرد تلقی نمی کنند.... بیشتر صحبت ها می تواند 
گنگ و خالی از اعتبار تلقی شود و جهت گیری بیانات این چنینی توسط دولت، اعتماد مردم را به دولت کاهش می دهد.«

رئیسجمهورارز4200تومانیرابهگردناقتصادداناننیندازد
علاوه بر روزنامه آرمان، روزنامه ابتکار هم در یادداشت صفحه اول خود به انتقاد از اظهارات رئیس جمهور در نشست 
خبری با رســانه ها پرداخت و نوشــت: »حسن روحانی در نشست خبری خود با اصحاب رسانه به سیاق سلف پیشین 
خود از کاهش نرخ تورم و افزایش ارزش پول ملی ســخن گفت. آماری که البته به ظاهر درســت است، اما چند نکته 
مغفول در بررسی آن وجود دارد... نخست آنکه اگر مبنای ارزش پول ملی را مقطع کوتاه دلار 18 هزارتومانی در نظر 
بگیریم به طور قطع افزایش 40 درصدی ارزش پول ملی آمار درستی است. اما اگر مبنا را ارز حدود 4000 تومانی قرار 
دهیم بی تردید این آمار معکوس خواهد شد. درحالی که باید از رئیس جمهوری محترم پرسید که آیا افت ارزش پول 
ملی نسبت به سال 96 برای مردم جبران و در سبد مدیریت معیشت آنها دیده شده است که حالا با افتخار از افزایش 
قدرت آن نسبت به دلار 18 هزارتومانی سخن گفته می شود؟ این سؤال البته باید درخصوص کاهش روند افزایشی نرخ 
تورم هم پرســیده شــود که آیا قدرت خرید و توان اقتصادی مردم به تورم 35 درصدی می رسد که حال از نبود تورم 

50 درصدی خوشحال باشند؟«
این مطلب افزوده است: »شکی نیست که سخن گفتن با مردم در حضور اصحاب رسانه بعد از وقفه ای طولانی نیازمند 
آن است که واقعیت عینی اعداد و ارقام برای مردم تشریح شود و صدالبته مردم در این شرایط سخت، راحت تر بتوانند با 

مشکلات خود کنار بیایند.«
روزنامه ابتکار نوشته است: »گفتن آمار و اطلاعات ناقص چنانچه نتوانست در دوره ریاست جمهوری نهم و دهم ذهن 
افکار عمومی را قانع کند در این دوره نیز پنجره امید به روی جامعه نخواهد گشود... ای کاش رئیس جمهوری محترم کشورمان 
نیز شــرایط ســخت مردم را درک کرده و حداقل چنان که می گوید تبعات تصمیم های غلط خود را پذیرفته و برای نمونه 
هنوز هم تصمیم اعلام قیمت ارز 4200 تومانی را به گردن اقتصاددانان نیندازد. درهرحال تردیدی نیست که اقتصاد کشور 
سال هاست نیازمند جراحی در ساختارهای معیوب خود است که این مهم نه با ارائه اعداد و ارقام بی اثر که تنها با تغییر در 

مشی اقتصاد سیاسی امکان پذیر است.«
گفتنی است رئیس جمهور در نشست خبری مزبور، در بخشی از پاسخ خود به سؤال خبرنگار کیهان مبنی بر اینکه 
مسئولیت به باد رفتن 18 میلیارد دلار از ذخایر ارزی کشور در سال گذشته آن هم در قالب واگذاری ارز 4200 تومانی با 
چه کســی است، گفت: »تمام افراد اقتصادی دولت اتفاق نظر داشتند، آن را پذیرفتم و از آقای جهانگیری خواستم این را 
اعلام کند.«. لازم به ذکر است که کیهان در گزارش روز گذشته خود به طور مشروح به ادعاهای رئیس جمهور )به ویژه نکاتی 
که ابتکار به آن اشاره کرده( پاسخ داد و در بخشی از آن نوشت: »در همان زمان هم کارشناسان و طرفداران سیاست های 
اقتصادی دولت مانند مسعود نیلی، دستیار ویژه سابق رئیس جمهور در امور اقتصادی یا مهدی پورقاضی، عضو اتاق بازرگانی 

و یا ابوالقاسم جمشیدی، اقتصاددان و بسیاری دیگر از کارشناسان به دلار جهانگیری انتقاد داشتند«.
دغدغهمردماقتصادیاستنهمصاحبهتشریفاتی

روزنامه آفتاب یزد در سرمقاله شماره دیروز خود به نشست خبری رئیس جمهور پرداخت و به قلم یکی از فعالان سیاسی 
اصلاح طلب نوشت: »روحانی در نشست خبری تلاش کرد تا شرایط 98 را با 97 مقایسه کند و تأکیدش برافزایش ارزش پول و 
بهبود اوضاع نسبت به شرایط بحرانی قبل بود. اما از این نگفت که این بهبود، تأثیری در قدرت خرید مردم هم داشته است؟«
در ادامه آمده است: »اظهارات رئیس جمهور بعد از بیست ماه از آخرین نشست خبری، خیلی تفاوتی با نشست های قبلی 
نداشت. او تنها دو موضوع اختیارات رئیس جمهور و نظارت انتخاباتی و محدودیت ها را مطرح کرد. این راهم باید اضافه کرد 
که مصاحبه های آقای روحانی در این شش سال همیشه فاقد یک ویژگی اصلی بوده است که ما در مصاحبه های حرفه ای 
می بینیم و آن اینکه در برابر روحانی یک کارشناس چموش مسلط بر امور به  دور از کنترل شدن صحبت هایش نداریم که 
با رئیس جمهور بحث و مناظره بکند. این مصاحبه های تشریفاتی که خبرنگاران تعیین می شوند و سؤالات مشخص دارند 
خیلی افکار عمومی  را در این شرایط اقناع نمی کند، چون مردم تمام دغدغه شان آن چیزی است که به عینه در سیاست و 

بر سر سفره شان در حوزه اقتصاد می بینند.«
بایدبانهادهایقدرتازجملهشوراینگهباناعتمادسازیکنیم

ســازندگی در یادداشــتی به قلم محمد عطریانفر، عضو شورای مرکزی کارگزاران نوشت: »ما منظور و نظر خود را در 
مورد ضرورت حضور حداکثری در انتخابات با سخنی شروع کردیم که دلالت دارد بر ضرورت توسعه اعتمادسازی جریان 
اصلاحات با نهادهای قدرت ازجمله شورای نگهبان. این هم اقدام پذیرفته شده و پسندیده ای است که در دستور کار است 

و امیدواریم ثمربخش باشد.«
اصلاحاتتیمدرجهاولخودرابهمجلسنفرستاد

در ادامه مطلب آمده اســت: »در ســال 94 به دلیل اعمال سیاست های انقباضی و اعمال نظارت ها فرصت پیدا نشد، 
اصلاحات تیم درجه اول خود را در عرصه رقابت ها به صحنه بفرســتد و بنا به شــرایط سیاسی مجبور بود دست به اقدام 
دیگری بزند، در آن اقدام و در آن تصمیم سیاسی انتقادی به عملکرد اصلاح طلبان وارد نیست... عملکرد دوستان در پارلمان 

است که امروز مورد انتقاد است.«
لازم به یادآوری اســت که اصلاح طلبان از ســویی هجمه به شورای نگهبان را در دستور کار قرار داده و از سویی ادعا 

می کنند که در حال اعتمادسازی با شورای نگهبان هستیم! بالاخره دم خروس را باور کنیم یا قسم حضرت عباس را؟
دیروزنامههستندیاپارسالنامه؟

روزنامه همدلی در یادداشــت صفحه اول خود، اشــتباهاً خبری که مربوط به یک سال پیش بوده است را دست مایه 
نقد و تحلیل قرار داده است. این روزنامه زنجیره ای در یادداشتی با عنوان »بلوغ نیروهای سیاسی« به قلم یک »دکترای 
جامعه شناسی سیاسی!« نوشته است: »چند روز گذشته بیانیه ای تحت عنوان »راهکارهای اصلاح طلبان در شرایط موجود 
کشــور« توسط جمعی از اصلاح طلبان به نام های بهزاد نبوی، محمد سلامتی، محسن آرمین، مصطفی تاج زاده، فیض الله 
عرب سرخی، محمد کیانوش راد، عبدالله ناصری، جواد امام و علی باقری در خبرگزاری دانشجویان ایران، ایسنا منتشر شده 
است. در این بیانیه، مشکلات اقتصادی را ملموس ترین مشکلات عنوان کرده اند و گفته اند مشکلات اقتصادی راه حل سیاسی 

دارد و پذیرفته اند که حل مشکلات در توان یک جریان سیاسی نیست.«
این در حالی اســت که خبر مربوط که روزنامه همدلی به آن اشــاره کرده، مربوط به 16 مرداد 97 یعنی بیش از یک 

سال و 2 ماه پیش! است.
نویســنده که بیانیه مزبور را مبنای تحلیل قرار داده، نوشــته است: »دوری از منازعه داخلی، نزدیکی با اروپا و چین و 
روسیه، عضویت در شانگهای، رابطه با همسایگان، ارتباط با میانه روهای آمریکا، پرهیز از چالش با جهان، جلب سرمایه گذاری 
خارجــی، اتحــاد قوای ملی، تقویت کادر مدیریت و اعتماد به مردم را به حاکمیت توصیه کرده اند. خوب بود اصلاح طلبان 
ضمن اذعان به موفقیت رویکرد جریان سیاسی رقیب و رویکرد رهبری در تقویت قدرت منطقه ای ایران و تأثیر آن بر موازنه 
قدرت در منطقه و جهان مخصوصاًًً در چندماهه اخیر توجه جریان رقیب را به تلفیق این موفقیت با خواسته ها و رویکرد 

اصلاح طلبی جلب می کردند.«
جالب آنکه همدلی در پوشش اظهارات رئیس جمهور دست به شیطنت سیاسی زده و در تیتر خود از قول حجت الاسلام 
روحانی نوشته است: »می گویم رفراندوم، عصبانی می شوند« تیتری که با معنا و منظور رئیس جمهور )حداقل در نشست 
خبری( فاصله داشــت! یا در همین صفحه اول با یک کارشــناس مســائل بین المللی گفت وگو کرده و با تیتر »فرصت 
سوزی« نوشته است: »علی بیگدلی... از پیامدهای عدم تصویب به موقع لوایح پالرمو می گوید:...« درحالی که در متن مزبور 
کارشــناس مربوطه نه از فرصت ســوزی چیزی گفته و نه از پیامدهای پالرمو. البته گفتنی است از رسانه ای غیرحرفه ای 

جز این انتظاری نیست!
دغدغهیاترفند!؟

روزنامه ایران دیروز طی یادداشتی با عنوان »اصل 113 دغدغه به حق روحانی« به نشست خبری رئیس جمهور اشاره 
کرد و نوشت که آقای روحانی گفت: »رئیس جمهوری طبق اصل 113 قانون اساسی باید مداوم حواسش به قانون اساسی 
باشد. این موضع کجا فراموش شده است؟ برخی اصول را من در سخنرانی ها می گویم عده ای عصبانی می شوند. همه پرسی 

در همین قانون اساسی است؛ اگر بد است حذف کنید.«
در ادامه این مطلب آمده است: »قانون اساسی فراگیرترین میثاق ملی نظام جمهوری اسلامی و اصلی ترین واسطه و 
مرجع مشروعیت سیاسی آن است که دارای ظرفیت های متعددی است. منفعل کردن این ظرفیت ها از طریق تعلیق اجرای 
برخی از اصول این قانون در وهله اول پشت کردن و ایستادن در برابر میثاق ملی ایرانیان در نظام جمهوری اسلامی است. 
حتی اگر تعلیق اجرای برخی از اصول به واسطه مهیا نبودن ظرفیت اجرایی آنها باشد، این مسئله هم نه تنها بعد از 40 سال 

پذیرفته نیست بلکه می تواند خود نشانه ای از بی توجهی غیرقابل قبول به قانون اساسی باشد.«
ارگان دولت افزود: »عدم توجه به میثاق ملی کشور این خطر را در پی دارد که حس همگرایی و وحدت داخلی را به 
خطر انداخته و باعث تزریق بی توجهی به ضرورت های همبستگی مدنی، اجتماعی و حقوقی در کشور شود. مضاف بر این 
باید اشاره کرد که آسیب دیگر چنین معضلی سست کردن قانون و مفهوم قانون گرایی و رفتن به سمت فراگیر شدن تعلیق 

قوانین پایین دستی تر در سطح کشور است.«
حاشیه سازی برای فرار از پاسخگویی، جزو کنش های پرتکرار رئیس جمهور در طول 6 سال اخیر بوده است. از اظهارات 
خلاف مبانی دینی مبتنی بر تفسیر به رأی و مصادره به مطلوب تا قانون اساسی، ورود زنان به ورزشگاه و نظارت استصوابی 
شورای نگهبان همه در این دسته جای می گیرند. بر این اساس برداشت افکار عمومی از ماهیت این نوع کنش های رئیس جمهور، 
برداشت دغدغه مندانه نیست. اذهان عمومی به این دلیل که دیگر خوب می دانند چنین اظهاراتی برای رئیس جمهور حکم 

نارنجک دودزا و بمب صوتی دارد، نگاهی فرافکنانه و  ترفندمآبانه به آن دارند.

درمکتب امام

تأثیرشهادتسیدالشهدا)ع(امروزهمهست
ما باید به عمق این شهادت]امام حسین)ع([ و تأثیر این شهادت در عالم 
برســیم و توجه کنیم که تأثیر او امروز هم هست. اگر این مجالس وعظ و 
خطابه و عزاداری و اجتماعات سوگواری نبود، کشور ما پیروز نمی شد. همه 

در تحت بیرق امام حسین- سلام الله علیه- قیام کردند.
صحیفهامام؛ج17؛ص58|جماران؛25مهر1361

مدیرامدادودرمانبسیججامعهپزشکیخراسانرضوی،از
ایجادحدود3۰پایگاهدرماندرمسیرهایمنتهیبهشهرمشهد
دردههپایانیماهصفربهمنظورخدماترسانیبهزائرانبارگاهمنور

حضرتعلیبنموسیالرضا)ع(خبرداد.
به گزارش خبرگزاری فارس از مشــهد ، محمد صادقی با بیان اینکه 
در دهه پایانی صفر خیل عظیمی از زائران حضرت علی ابن موسی الرضا)ع( 
پای پیاده عازم مشهد مقدس می شوند، گفت: بدین منظور با تشکیل ستاد 
هماهنگی، برنامه ریزی برای ارائه خدمات مناســب بهداشتی و درمانی به 

زائران در این مدت انجام شده است.
مدیر امداد و درمان بســیج جامعه پزشکی خراسان رضوی افزود: این 
ستاد هماهنگی متشکل از دانشگاه علوم پزشکی مشهد، آستان قدس، هلال 
احمر، تامین اجتماعی، بسیج جامعه پزشکی، سازمان نظام پزشکی، سازمان 
نظام پرستاری، جمعیت خدمت گزاران زائرین و ارگان های ذی ربط در رابطه 
با بهداشت و درمان، است. وی خاطرنشان کرد: پایگاه های بهداشت و درمان 
در مسیرهای پرتردد منتهی به مشهد مقدس همچون نیشابور به مشهد، 
قوچان به مشــهد، سرخس به مشهد، فریمان به مشهد، تربت حیدریه به 

مشهد و کلات به مشهد فعال می شوند.
صادقی بیان کرد: همچنین در ایام آخر ماه صفر حدود 25 مرکز درمانی 
داخل شهر مشهد به صورت 24 ساعته به زائران خدمت رسانی خواهند کرد.
مدیر امداد و درمان بسیج جامعه پزشکی خراسان رضوی تصریح کرد: 
با همکاری دانشگاه علوم پزشکی مشهد، تمامی خدمات ارائه شده به زائران 
در طول مسیر رایگان است و در صورت نیاز زائران به خدمات بیمارستانی 
و بستری با دارا بودن برگه ارجاع، خدمات به صورت رایگان ارائه خواهد شد.

وی ادامه داد: خدمات رسانی در پایگاه های بهداشت و درمان جاده ای 
از 30مهر لغایت 6 آبان از ساعت پنج صبح تا 12 شب و در داخل شهر از 

چهارم لغایت هفتم آبان ماه پذیرای زائرین خواهد بود.
صادقی اظهار کرد: کلیه زائرین پیاده در مسیر جاده ها در رابطه با مسائل 

بهداشت و درمان خدمات لازم را دریافت خواهند کرد.

راه اندازی ۳۰ پایگاه امدادی در مسیرهای منتهی 
به مشهد در دهه پایانی ماه صفر

سرویس اجتماعی-
براساسمصوبهجدیدمجلس،مدارس
منحصراًبهدوصورتدولتیوغیردولتیاداره
میشوند،امااینرفعظاهریتنوعمدارس

تبعاتویژهایبهدنبالخواهدداشت.
همین چنــد روز پیش یعنی 21 مهرماه بود 
که مجلس مصوب کــرد وزارت آموزش و پرورش 
مدارس را منحصراً به دو صورت دولتی و غیردولتی 
اداره نماید و به جز مدارس استثنایی، مدارس دولتی 

متنوع در کشور نباشد.
به  موجب اجــرای این مصوبه تمامی مدارس 
هیئت  امنایی، شــاهد، ایثارگران، اســتعدادهای 
درخشان، نمونه دولتی، آموزش از راه دور، اقلیت های 
مذهبی، شــبانه روزی، عشــایری و تطبیقی باید 

حذف شوند.
با این حال کارشناســان اجرای این مصوبه را 

همراه با چالش هایی می دانند.
این مصوبه با منویات صریح رهبر معظم انقلاب 
مبنــی بر ضرورت نخبه پــروری و تقویت مدارس 
اســتعدادهای درخشــان، به دلیل حذف مدارس 

استعدادهای درخشان و نمونه دولتی مغایر است.
همچنین، اجرای این مصوبه نظام آموزشی را 
حداقل با چهار آسیب مواجه می سازد؛ 1- اختلال 
در ارائه همگانی خدمات  آموزشــی به دلیل حذف 
مدارس اقلیت های مذهبی، مجتمع های آموزشی 
تطبیقی و بزرگســالان که مختص گروه مخاطب 
خاص تأسیس شده اند، 2- نقض عدالت آموزشی 
به دلیل محروم سازی دانش آموزان مستعد مناطق 
محروم از مدارس نمونه دولتی، 3- هموارســازی 
مســیر خصوصی ســازی مدارس به دلیل حذف 
مدارس دولتی باکیفیت و هدایت خانواده ها به سمت 
مدارس غیردولتی و 4- تنزل میانگین سطح کیفیت 
مدارس دولتی به دلیل حذف محدود مدارس دولتی 
باکیفیت یعنی نمونه دولتی، استعدادهای درخشان 

و هیئت  امنایی.
کوچدانشآموزانمدارسخاص

بهمدارسغیردولتی
در همین رابطه ابراهیم سحرخیز، معاون اسبق 
متوسطه آموزش و پرورش در گفت وگو با خبرنگار 
کیهان، گفت: این مصوبه نیز به مانند مصوبه رفع 
انحصار آموزش زبان انگلیسی کارشناسی نشده و 
البته همراه با شعار است؛ خروجی این طرح کوچ 
دانش آموزان مدارس خاص به مدارس غیردولتی 

است.
سحرخیز با  اشاره به اقدام های دولت در رابطه 
با خصوصی سازی آموزش، اظهارداشت: در دولت 
یازدهم و زمانی که آقای فانی وزیر آموزش و پرورش 
بودند در گزارش 100 روزه ای که به رئیس جمهور 
محترم تقدیم کردند مدارس خاص را بزرگترین مانع 
برای توسعه مدارس غیردولتی ذکر کردند؛ مدارس 
خاص ذکر شــده در این گزارش شــامل مدارس 

سمپاد، نمونه دولتی و شاهد می شود.
وی افزود: از ســوی دیگر طی گزارشــی که 
مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری به 
سرپرستی آقای حسام الدین آشنا، در سال 94 به 
رئیس جمهور ارائه داده است، تاکید شده که مدارس 
خاص )سمپاد، نمونه دولتی و شاهد( مانعی برای 
توسعه مدارس غیردولتی هستند؛ در همین باره از 
وزیر آموزش و پرورش خواسته شد که دو سیاست 
را پیگیری کند؛ اول برون سپاری مدارس از طریق 
خرید خدمات آموزشی و دوم هموارسازی راه برای 

خصوصی سازی آموزش و پرورش!
پایمالشدن

حقوقدانشآموزاننخبه
معاون اسبق وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه 
مصوبه اخیر مجلس در جهت هموارسازی راه برای 
توسعه مدارس غیردولتی است، ادامه داد: مصوبه 
مجلس در حذف تنوع مدارس در حالی است که یک 
روز قبلش شورای عالی انقلاب فرهنگی اساسنامه 
سازمان استعدادهای درخشان را مصوب کرده بود؛ 
طبق ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش دو 
گروه از دانش آموزان باید مورد توجه قرار بگیرند؛ 
گروه اول شامل دانش آموزان با نیازهای ویژه است 
که معروف به دانش آموزان استثنایی هستند، گروه 
دوم شامل دانش آموزان با توانایی ها و استعداد خاص 
می شود که اصطلاحا دانش آموزان نابغه یا تیزهوش 

نامیده می شوند.
ســحرخیز با تاکید بر اینکه براساس عدالت 
آموزشی دانش آموزان استثنایی )دارای بیماری ها 
یا معلولیت خاص( نمی توانند با سایر دانش آموزان 
در یک مدرسه مشــترک درس بخوانند، بنابراین 
دانش آمــوزان بــا توانایی و اســتعداد خاص نیز 
نباید با ســایر دانش آموزان در یک مدرسه درس 
بخوانند چرا که این دانش آموزان باید آموزش هایی 
متناسب با توانایی شان داشته باشند، علاوه بر این 
طبق فرمایشات رهبر معظم انقلاب اگر قرار باشد 

دانش آموزان با استعدادهای برتر را تربیت کنیم تا 
این افراد نخبه در آینده در خدمت نظام جمهوری 
اســلامی باشند نیاز اســت تا مدارس خاص برای 

آموزش این افراد فعالیت کنند.
وی با  اشاره به حال وروز مدارس نمونه دولتی، 
گفت: همانطور که آقای فانی وزیر اسبق آموزش و 
پرورش اظهار داشتند، این مدارس در سال 1365 
با هدف شناســایی دانش آموزان مستعد روستایی 
تاسیس شد؛ با در نظر گرفتن مصوبه اخیر مجلس 
این سؤال مطرح است که آیا دیگر دانش آموز مستعد 
روستایی نداریم؟ در حال حاضر هنوز دانش آموزانی 
روســتایی وجود دارند که دارای توانایی خاص و 
استعداد هستند اما با کمبود امکانات مواجه اند؛ لازم 
به ذکر است که در دوره آقای بطحایی، وزیر سابق 
آموزش و پــرورش دوره اول مدارس نمونه دولتی 
حذف شد و متاسفانه با مصوبه اخیر دوره دوم نیز 
حذف خواهد شد، با این اوصاف دانش آموزان مستعد 

روستایی سرنوشتشان چه می شود؟
معاون اســبق وزیر آموزش و پرورش در ادامه 
با ذکر اینکه مدارس غیردولتی هدفشــان جذب 
دانش آموزان مدارس خاص است، تصریح کرد: کوچ 
دانش آموزان مستعد و توانمند به مدارس غیردولتی 
سبب کارنامه سازی برای این مدارس می شود چراکه 
قبول شدن این دانش آموزان در دانشگاه های برتر 
زمینه جذب ســایر دانش آموزان را به این مدارس 

فراهم می کند.
مصوبهمجلسسبب

توسعهمدارسغیردولتیمیشود
ســحرخیز با  اشاره به جمعیت یک میلیون تا 
یک میلیون و 200 هزار نفری دانش آموزان مدارس 
خاص، گفت: اگر این مصوبه از فیلتر شورای نگهبان 
عبور کرده و تبدیل به قانون شود، راه توسعه مدارس 
غیردولتی و کوچ این دانش آموزان به این مدارس 

فراهم می شود.
بــه عقیده وی، دولت در 6 ســال اخیر تمام 
تلاشش را برای خصوصی سازی آموزش و پرورش 
به کار گرفته است که همین مسئله موجب تضعیف 
مدارس دولتی شــده و باعث شــده تا جایگاه این 
مدارس در بین عموم جامعه تنزل پیدا کند، با این 
شرایط محال است که دانش آموزان مستعد که از 
تحصیل در مدارس استعداد درخشان و نمونه دولتی 
باز می مانند و خانواده هایشان حاضر باشند برای ادامه 

تحصیل مدارس دولتی را انتخاب کنند.

کاهشسهمآموزشوپرورش
ازتولیدناخالصملی

معاون اســبق وزیــر آموزش و پــرورش در 
تایید اظهاراتش به مطالعات اخیر مرکز تحقیقات 
استراتژیک ریاســت جمهوری  اشاره کرد و افزود: 
طبــق این مطالعات مردم دولت آمریکا 18 درصد 
هزینه های آموزش و پرورش را پرداخت می کنند، 
این در حالی اســت که در جامعه ما مردم بیش از 
33 درصد هزینه های آموزش و پرورش را به دوش 
می کشــند؛ پیش از روی کار آمــدن دولت آقای 
روحانی نزدیک به 3 درصد از تولید ناخالص ملی 
به آموزش و پرورش اختصاص داده می شد، اما در 
حال حاضر سهم آموزش و پرورش از تولید ناخالص 

ملی کمتر از 2 درصد است.
سحرخیز اظهار داشت: علاوه بر این طی 6 سال 
اخیر سالانه حدود 50 هزار نفر از معلمان بازنشسته 
شده اند و درمقابل دانشگاه فرهنگیان در این مدت 
با سرپرست اداره شد و نتوانست نیروی مورد نیاز 
را تربیت کند که نتیجه اش کمبود 350 هزار معلم 
شده است؛ دولت برای رفع این نیاز روی به نیروی 
خرید خدمت آورده است که همان خصوصی سازی 
آموزش است. )خرید خدمات آموزشی تقلیدی از 
سیستم آموزشی آمریکای شمالی است که در همان 

جا با انتقادها و  اشکالاتی مواجه شده است(.
وی افزود: تشــکیل کلاس هــای 40 نفره با 
معلمان خرید خدمات آموزشی در کنار نپرداختن 
یک ریال سرانه از سوی دولت نتیجه سیاست هایی 
اســت که دولت در 6 سال اخیر دنبال کرده است، 
پس با این شرایط دانش آموزان مدارس خاص راهی 

این مدارس نخواهند شد.
بررسی مصوبه اخیر مجلس و اظهارات ابراهیم 
ســحرخیز نشان می دهد دولت در سال های اخیر 
برای فرار از اجرای اصل 30 قانون اساســی یعنی 
آمــوزش رایگان تــلاش کرد تا بــا اجرای برخی 
سیاســت ها یا انجام نــدادن کامل برخی وظایف، 
مدارس دولتی را تضعیف کند، از سوی دیگر مجلس 
دهم که بیشــترین همراهی و همکاری را تاکنون 
با دولت داشته اســت در راستای به ثمر نشستن 
سیاســت های دولت طرح حذف تنوع مدارس را 
تصویب کــرد؛ برآیند این دو اقدام مهر تاییدی بر 
توســعه مدارس غیردولتــی، خصوصی آموزش و 
کوچ دانش آموزان نخبه و با اســتعداد به مدارس 

غیردولتی است.

گزارشخبریتحلیلیکیهان

حذف تنوع مدارس یا خصوصی سازی آموزش؟

سرویس سیاسی-  
وزیرامورخارجهدرنشستبافعالان
فضایمجازیضمندفاعسفتوسختاز
برجامگفتمننگفتمامضایکریتضمین

است.
روز گذشــته محمدجواد ظریف وزیر امور 
خارجه کشــورمان با تعــدادی از فعالان فضای 
مجازی دیدار و گفت و گو کرد و درباره مســائل 
مختلف ســخن گفت. ظریف بــا دفاع مجدد از 
توافق هسته ای، مدعی شد 10 سال دیگر مشخص 
خواهد شد برجام یکی از موفق ترین دستاوردهای 

جمهوری اسلامی بوده است!
ظریف در ادامه تأکید کرد هرگز نگفته است 
امضای کری تضمین است. ماجرای »امضای کری 
تضمین اســت« مربوط به زمستان سال 1394 
اســت. در حالی که چند هفته بیشتر به موعد 
اجرای برجام از سوی غرب و برداشتن تحریم ها 
باقی نمانده بود، آمریکایی ها در اقدامی خصمانه 
و در حالی که ایران به تعهدات خود عمل کرده 
بود، ایران را تحریم کردند. تحریم آمریکا از این 
قرار بود که شهروندان 38 کشوری که با آمریکا 
توافق ویزایی دارند اگر به ایران سفر کنند، باید 

برای ورود به آمریکا ویزا بگیرند. 
دولت اوباما به این بهانه که این قانون مصوب 
کنگره بوده و در قالب بودجه به دولت ارائه شده 
است نمی تواند آن را رد کند. اوباما این تحریم را 
امضا کرد و در همین حال جان کری وزیر خارجه 
وی در نامه ای به ظریف مدعی شد دولت آمریکا 
طوری این قانــون را اجرا می کند که خللی در 

برجام حاصل نشود! 
جان کــری، وزیر خارجه آمریکا، در نامه ای 
خطاب به ظریف نوشــته بود: »تغییرات جدید 
برای کســب روادید که در کنگره تصویب شده 
اســت و دولت اختیار توقف اجــرای آن  را دارد، 
به هیچ وجه مانع ما نمی شــود که تعهدات خود 

طبق برجام را اجرا کنیم«.
عباس عراقچی، معاون آقای ظریف، درباره 
ایــن نامه گفته بود: »این نامــه به امضای وزیر 
خارجه آمریکا رســیده که همچون نامه های با 
امضــای رئیس هر دولــت، دارای تعهد حقوقی 
و سیاســی برای آن کشــور است. این یک نامه 
معمولی نیست. در روابط بین الملل، نامه دو نفر، 

تعهدآور است که یکی نامه رئیس دولت است و 
دیگری نامه وزیر امور خارجه. این نامه، امضای 
وزیر خارجه آمریکا را دارد و اجرای موفق برجام 

را تضمین کرده است«.
عبــاس عراقچی در این زمینــه گفته بود: 
»زمانی کــه وزیر امور خارجه نامــه ای را امضا 
می کند، برای کشورش تعهد حقوقی و سیاسی 
ایجاد می کند. آقای کری دیروز با این تعهد که 
بــرای دولت آمریکا ایجاد کــرده، اجرای موفق 
برجام را در حقیقت تضمین کرده و گفته آمریکا 
به تعهداتش در برجام به گونه ای عمل می کند که 
نقضی در آن وجود نداشته باشد و قانون مربوط به 
لغو روادید که کنگره تصویب کرده را به گونه ای 
اجرا خواهد کرد که منافع اقتصادی ایران متأثر 
نشود ولو اینکه قانون مذکور را اجرا نکند. کری 
در نامه  اشاره کرده که دولت آمریکا اختیار توقف 
در اجرای این قانون را هم دارد، بنابراین ایشــان 
تضمین داده ولو اگر شده اجرای قانون مزبور را 
متوقف کند، آمریکا به تعهدات برجامی خود عمل 
کرده و اجازه نمی دهد منافع اقتصادی که ایران 
باید در اثر برجام داشته باشد، دچار خدشه شود«.
ســخنان عراقچی روز اول دی ماه تیتر یک 
مشــهور روزنامه شــرق با عنوان »امضای کری 
تضمین است« شد. حال پس از چهار سال آقای 
ظریف می گوید او این سخن را نگفته است! گویی 
یک فرد معمولی و رهگذری در کوچه و خیابان 
این ســخنان را گفته است. گوینده این سخنان 
معــاون آن روز و امروز وزیر امور خارجه و دارای 
جایگاه حقوقی است و اگر آقای ظریف آن نامه را 
تضمین نمی دانسته است، می توانست همان ایام 

مواضع معاون خود را تکذیب کند. 
قانونی کــه اوباما تصویب کــرد پایه گذار 
تحریم های بعدی از ســوی دولت ترامپ شد اما 
دولتمردان کشورمان اصرار دارند این گونه وانمود 
کنند که اوضاع تا پیش از روی کار آمدن ترامپ 

مناسب بوده است!
ماراواردسیاستداخلیکردند!

ظریف در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
اعتقاد دارم وزارت خارجه باید بالاتر از سیاست 
داخلی عمل کند اما متأسفانه ما را وارد سیاست 

داخلی کردند و این به ضرر کشور است.
بــرای رد این ادعای ظریف که دیگران او را 

وارد سیاســت داخلی کرده اند، بازخوانی حضور 
وی در اندیشــکده شورای روابط خارجی آمریکا 
در ســال 1393 کفایت می کند. در این نشست  
هاله اسفندیاری، مدیر بخش مطالعات خاورمیانه 
اندیشکده »وودرو ویلســون« از ظریف پرسید: 
»لطفا درباره تأثیر گفت وگوها بر مسائل سیاسی 
داخلی ایران توضیح بفرمایید البته می دانم که این 

حوزه، مدنظر شما نیست.«
ظریف نیز به این سؤال این گونه پاسخ داد: 
»بی تردید، همین طور است زیرا ما روندی را شروع 
کرده ایم که هدف از آن تغییر فضای سیاســت 
خارجی کشــور است. اگر با وجود تلاش های ما 
برای تعامل، این تلاش ها بی نتیجه بماند، مردم 
ایران این فرصت را خواهند داشت تا 16 ماه دیگر 
که انتخابات پارلمانی در ایران برگزار می شود، به 
این عملکرد ما )با آرای خود( پاسخ دهند. وقتی 
قبلًا در تعامل و مذاکرات درباره توافق هسته ای 
با جامعه بین المللی در سال های2004 و2005، 
توافق هایی کردیم و تلاش های ما برای عملکرد 
شــفاف، از جانب اتحادیه اروپایی رد شد، مردم 
جواب مــا را با انتخاب رئیس جمهوری متفاوت 
دادند که مرا هم زود بازنشســته کرد! البته باید 
توجه داشت که اتحادیه اروپایی به تنهایی فعالیت 
نمی کرد و مقامات کاخ ســفید و وزارت خارجه 
آمریکا مانع از هرگونه توافق شدند، همان طور که 
حالا هم کسانی هستند که نمی خواهند هیچ گونه 
توافقی حاصل شود قطع نظر از اینکه مفاد آنچه 
باشد. حالا من بار دیگر زنده شده ام )خنده حضار(. 
به نظر من، در انتقال پیامی که جامعه بین المللی و 
به ویژه غرب می خواهد به ایران منتقل کند باید 
بسیار دقت کند. باید دید تعامل از جانب ایران و 
تلاش ایران برای باز بودن و نگاه به آینده داشتن 
با پاسخ مثبت مواجه می شود یا اینکه بار دیگر، 
رد می شــود. من فکر می کنم مردم ایران پاسخ 
خود را در صندوق های رای نشان خواهند داد.«

پاسخ ظریف به  هاله اسفندیاری کاملًا واضح 
است. او به اسفندیاری گفته است در صورت عدم 
توافق هسته ای و شکست مذاکرات، همفکران او 
در ایــران به انزوا خواهند رفــت و مردم قدرت 
سیاســی را در اختیار جریان غیر همفکر او قرار 
می دهند! او برای شاهد این اظهارات خود، ماجرای 
شکست مذاکرات در سال 2005 را یادآوری کرده 

بود. حال باید دید چه کسی به مذاکرات هسته ای 
نگاه داخلی و سیاسی داشته است!

به گزارش ایسنا، محمد جواد ظریف در جمع 
فعالان فضای مجازی درخصوص اســتعفایش 
از وزارت خارجه یادآور شــد: استعفایم به  این 
دلیل بود که احساس کردم دیگر نمی توانم برند 
ایران را حفظ کنم. آن شــب خیلی دلخور بودم 

اما عصبانی نبودم.
وی گفت: کســانی که در فضای مجازی به 
من می گویند »دروغگو« فقط از آلبانی نیستند 
بلکه برخی از داخل هم این زحمت را می کشند.
ظریف اظهار کرد: اعتقاد دارم وزارت خارجه 
باید بالاتر از سیاست داخلی عمل کند اما متأسفانه 
ما را وارد سیاســت داخلی کردند و این به ضرر 

کشور است.
وزیر امور خارجه با بیان اینکه »سیاســت 
خارجی وجه المصالحه دعواها نیســت«، گفت: 

ورود ما به سیاست داخلی به ضرر کشور است.
وی خاطرنشان کرد: علت موفقیت ایران این 

است که روی پای خودش ایستاده است.
ظریف تأکید کرد: 6 سال پیش گفتم در این 
صحنه آمده ام برای قربانی شدن نه قهرمان شدن.
وزیــر امور خارجــه در بخــش دیگری از 
ســخنانش گفت: وظیفه وزارت خارجه دفاع از 
وزارت خارجه نیســت. وظیفه اش دفاع از ایران 

است.
وی خطاب به منتقدان  گفت: اگر می گویید 
برجام یک جسد است این جسد را خاک کنید 6 
تا قطعنامه شورای امنیت را دوباره داشته باشید 

آقای ترامپ هم جشن می گیرد!
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان با بیان 
این که »وظیفه من حفظ برند ظریف نیست حفظ 
برند ایران است« در بخش دیگری از سخنانش 
اظهار کرد: 80 میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی 
بعد از برجام وارد ایران کردیم کمتر از 5 میلیارد 
آن جذب شد. اگر همه این مقدار جذب شده بود 

هیچ کس نمی توانست ما را تحریم کند.
وی در پاسخ به انتقادات درباره فعالیت های 
اقتصادی وزارت خارجه بابیان که »وزارت خارجه 
یکی از فقیرترین دســتگاه های کشور با بودجه 
کمتر از 100 میلیون دلار است«، گفت: موضوع 

اصلی وزارت خارجه آمریکا ایران است.

ظریف: من نگفتم امضای كری تضمین است

رئیسمجلسشــورایاسلامیبااشاره
بهنقشاصلیآمریــکادربهوجودآوردن
داعش،گفت:سؤالایناستکهعاملاصلی
بهوجودآورندهاینگروهنبایدمجازاتشود؟
علیالقاعده،بایدشورایامنیتکهمسئول
صلحوامنیتجهانیاستبهاینامرمبادرت
ورزد،امامشکلاینجاستکهعاملاصلی،

خودنقشتعیینکنندهدراینشورادارد.
علــی لاریجانی در چهــل و یکمین اجلاس 
اتحادیــه بین المجالــس جهانــی )IPU(با بیان 
اینکه نمونه  آشــکار و عینی نقض قوانین و حقوق 
بین المللی، خروج دولت کنونی ایالات متحده آمریکا 
از توافقنامه برجام و متعاقب آن، اعمال تحریم های 
اقتصــادی یکجانبه و غیرقانونــی علیه جمهوری 
اسلامی ایران است، افزود: جای تعجب اینجاست 
کــه این دولت به این اقدامات غیرقانونی بســنده 
نکرده و تلاش گســترده ای را برای همراه نمودن 
سایر کشورها با سیاست  تروریستی خود علیه ملت 

ایران به کار گرفته است.
به گزارش فارس، وی ادامه داد: اگرچه سازمان 
ملل متحد، کشورهای متعدد و نهادهای بین المللی و 
حقوق بشری بسیاری نیز با این تحریم مخالف بوده 
و بر غیرقانونی بودن آنها صحه گذاشته اند، اما نکته 
اینجاست که به رغم این مخالفت ها، تاکنون هیچ 
یک از نهادهای حقوقی بین المللی، اقدام اساسی و 
مؤثری برای مقابله و توقف  تروریسم اقتصادی انجام 
نداده اند و این امر به نقض در قوانین بین المللی باز 

می گردد.
لاریجانی تصریح کرد: مقامات آمریکایی باید 

بفهمند که روابط بین الملل، شبیه تخته شطرنج 
است. بازیگران هرگز بازی را  ترک نمی کنند و هر 

حرکت یک ضد حرکت را ایجاد می کند.
رئیس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
امروز ایالات متحده نمی تواند انکار کند که داعش را 
به وجود آورده تا در سوریه و عراق ماجراجویی کند. 
اعتراف وزیر خارجه اسبق آمریکا در به  وجود آوردن 
داعش و تایید چند باره این امر توسط رئیس جمهور 
فعلی آمریکا کفایت می کند. این تفکر  تروریستی 
بزرگ ترین ضربه مــادی و معنوی را به مردم این 

کشورها و برخی کشورهای دیگر وارد نمود.
وی با اشــاره به اینکه ملت ایران با درخواست 
دولــت عراق و ســوریه به کمک آنان شــتافت و 
این تروریست های وحشی را سرکوب کرد، گفت: اما 

سؤال این است که عامل اصلی به وجود آورنده این 
گروه نباید مجازات شود؟ علی القاعده، باید شورای 
امنیت که مســئول صلح و امنیت جهانی است به 
این امر مبادرت ورزد، اما مشکل اینجاست که عامل 

اصلی، خود نقش تعیین کننده در این شورا دارد.
لاریجانی خاطرنشان کرد: از فکاهیات روزگار 
این اســت که امروز آمریکا در سوریه بدون روش 
قانونی دخالت می کند و آن هم با بهانه ســرکوب 
 تروریسم! البته این رژیم سابقه ای طولانی در این 
شعبده بازی داشته است. نتیجه اصلی از این بحث 
این است که شاهد فقدان سازوکار حقوقی کارآمد 
جهت صیانت از حقوق و تعهدات بین المللی هستیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی نمونه دیگر نقض 
حقوق بین المللی را رفتار وحشیانه و غیرانسانی رژیم 

صهیونیستی با ملت مظلوم فلسطین که در این چند 
دهه به آوارگی میلیون ها فلسطینی و تخریب اماکن 
مقدس آنها انجامیده است، دانست و ادامه داد: اما 
به جای تنبیه رژیم تروریست اسرائیل، دولت آمریکا 
طرح نابخردانه و قلابی معامله بزرگ قرن را به عنوان 

جایزه این رژیم ستمگر ارائه می دهد.
وی اظهار داشــت: لحظه ای درنگ نمایید که 
چرا طرح های صلح متعدد نمی تواند محقق شود؟ 
مخصوصاًًً این طرح قلابی که قبل از تولد، ســقط 
جنین شــد؛ زیرا مبنای آن، احقاق حقوق عادلانه 
ملت فلســطین نبوده و برای اهداف دیگری این 
طرح ها ارائه شــده است. مخصوصاًًً در این معامله 
قرن که با پررویی، حق توطین ملت فلســطین به 
تجارت ترامپ- نتانیاهو تبدیل گردیده اســت. در 
چنین وضعیت غیرعادلانه ای نباید انتظار داشــت 
منطقــه از نظر امنیتی آرامش یابد، چون نظامات 
حقوقی بین المللی، تــوان حمایت از ملت مظلوم 
فلسطین را ندارند باید به آنها حق داد که راه مقاومت 

را در پیش بگیرند.
لاریجانی خاطرنشــان کرد: اینها نمونه هایی 
از دردها و آســیب های نظــام حقوقی و تعهدات 
بین المللی اســت. برخی از سیاســتمداران، نظیر 
سیاستمداران فعلی ایالات متحده تصور می کنند با 
اجرای شوی تبلیغاتی می توانند بر این نابسامانی ها و 
ستمگری ها سرپوش بگذارند و یا با بازی ناامن سازی 
منطقه ای، موجبات اخاذی از سایرین شوند. اما باید 
بدانند این ها دستاوردهای تاکتیکی است که دوره  آن 
سرآمده و ایجاد ناامنی و تشکیل باندهای  تروریستی 

در درازمدت،  گریبانگیر آنها هم خواهد شد.

لاریجانیدرچهلویکمیناجلاساتحادیهبینالمجالسجهانی:

تشکیل باندهای  تروریستی  گریبانگیر آمریکا خواهد شد

نایبرئیساولکمیسیونکشاورزی،آبومنابعطبیعیمجلس
شورایاسلامیگفت:نرخجدیدخریدتضمینیگندماعلامشدهاز

سویشورایاقتصادپاییناستوبهکارشناسینیازدارد.
جلال محمودزاده در گفت و گو با ایرنا افزود: نرخ جدید اعلام شده برای 
ســال زراعی جاری 22 هزار ریال است که این میزان از قیمت تمام شده 

این محصول کمتر می باشد.
وی اظهار داشــت: پایین بودن این نرخ در سال زراعی گذشته موجب 
شد تا بیش از پنج میلیون تن گندم توسط کشاورزان انبار شده و به مراکز 

خرید گندم تحویل داده نشود.
وی با بیان اینکه مصرف سالانه گندم کشور 10 میلیون تن است، ادامه 
داد: سال زراعی گذشته 13 میلیون تن گندم در سطح مزارع کشور تولید 
شد که تنها هشت میلیون تن آن به صورت تضمینی خریداری و انبار شده 
و بر این اساس کشور هم اکنون با 2 میلیون تن کمبود گندم مواجه است.

محمودزاده حداقل قیمت منطقی گندم در سال زراعی جدید را 28 تا 
30 هزار ریال تخمین زد و اضافه کرد: نرخ جدید اعلام شده موجب تداوم 
کاهش تحویل گندم، کاهش سطح زیرکشت، قاچاق گندم به کشورهای 

همسایه و کمبود این محصول استراتژیک در کشور خواهد شد.
نایب رئیس اول کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
شورای اسلامی، افزود: این کمیسیون اعتراض خود را مبنی بر پایین بودن 
نــرخ تضمینی گندم به وزارت صنعت، معدن و تجارت و ســازمان جهاد 
کشاورزی اعلام کرده و شورای اقتصاد نیز باید در این زمینه تجدیدنظر کند.

وی پایین بودن نرخ تضمینی گندم را خطری برای رسیدن به خودکفایی 
در تولید این محصول عنوان کرد و گفت: کشــاورزانی که خواسته هایشان 
در ارتباط با تولید گندم برآورده نشــود به فکر کاهش سطح زیر کشت یا 
جایگزین کردن محصول دیگری به جای گندم می افتند و این امر می تواند 

دولت را در تامین گندم دچار مشکل و هزینه اضافه کند.
محمودزاده ابراز امیدواری کرد تا شورای اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه 
نسبت به نرخ تضمینی اعلام شده تجدیدنظر کند و قیمت منصفانه گندم 

را در جهت امنیت غذایی کشور ارائه دهد. 
وی همچنین از کشــاورزانی که گندم های خود را در انبارها نگهداری 
می کنند خواست برای جلوگیری از صدمه آفت های انباری هر چه سریع تر 

آن را به مراکز خرید تضمینی گندم تحویل دهند تا متضرر نشوند.

نایبرئیسکمیسیونکشاورزیمجلس:

نرخ جدید خرید تضمینی گندم پایین است

مدیرعاملشرکتعمرانشهرجدیدپردیسگفت:سندهای
تکبرگیواحدهایمسکنمهرشهرجدیدپردیسرونماییوبه

مالکاناینواحدهاتحویلدادهشد.
سید مهدی هدایت  در مراسم رونمایی از سند تک برگی و سند عرصه 
مالکان مسکن مهر در جمع خبرنگاران اظهار داشت: تمام اراضی پردیس 
از طریق فراخوان و یا تهاتر با پیمانکاران در جهت تکمیل مسکن مهر به 

فروش رفته است و صرف پروژه های مسکن مهر خواهد شد.
وی افزود: برای پروژه های مسکن مهر از بانک مسکن استقراض کردیم 
تا از ظرفیت تبصره 8 قانون بودجه امســال که به ما مجوز دریافت 1000 
میلیارد تومان وام با نرخ ســود 18 درصد داده شد برای تکمیل و تحویل 

این واحدها در زمانی کوتاه استفاده کنیم.
مدیر عامل شرکت عمران شهر جدید پردیس خاطر نشان کرد: تمامی 
منابع حاصل از فروش عرصه در جهت تکمیل واحدها و تاسیسات زیربنایی 

به کار گرفته و هزینه می شود.
هدایت اظهار داشــت: یکی از اولویت های شرکت عمران ساخت مترو 
پردیس است که با ورود قرارگاه خاتم و مشاور وابسته به این قرارگاه اقدامات 
لازم برای آزمایش خاک انجام شده در مراحل طراحی و خروجی نقشه ها 
است و براساس برنامه ریزی انجام شده از آخر آبان ماه امسال مترو پردیس 

وارد فاز اجرایی می شود.
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس با اشاره به مشکلاتی که 
دلالان در افزایش قیمت های مسکن مهر پردیس ایجاد کردند، خاطرنشان 
کرد: با راه اندازی بورس مسکن و با کمک اتحادیه املاک و ایجاد سامانه 

نظارت بیشتری بر خرید و فروش مسکن خواهیم داشت.
هدایت با بیان اینکه بیش از 2 هزار دلال سرپایی بیشترین مشکلات 
را در حوزه خرید و فروش مســکن مهر ایجاد می کنند، خاطرنشان کرد: 
پس از راه اندازی بورس مســکن دست دلالان از بازار مسکن مهر پردیس 

کوتاه می شود.
وی اظهار داشــت: از هفته آینده 10 نفر از همکاران حفاظت اراضی 
شــرکت عمران در مقابل در ورودی کارگزاری مسکن مهر به منظور رفع 

مزاحمت دلالان مستقر خواهند شد.
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس گفت:  اسناد تک برگی 
مالکان مسکن مهر پردیس در قبال دریافت سندهای عرصه و اعیان به آنها 

واگذار خواهد شد.
وی خاطر نشــان کرد: مالکانی که سند عرصه خریدند، اسناد عرصه 
و اعیان به نام آنها منتقل و ســند تک برگ دریافت می کنند اما مالکانی 
که عرصه نخریدند، ســند آنها به صورت امانت نزد شــرکت عمران باقی 
می ماند و پس از خرید عرصه سند تک برگ واحد خود را از شرکت عمران 

شهر جدید پردیس دریافت می کنند.
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس عنوان کرد: تاکنون عرصه 
ده هزار و 697 واحد مسکونی مهر به ارزش 350 میلیارد تومان به متقاضیان 
فروخته شده است و کل مبلغ دریافتی صرف پروژه های مسکن مهر می شود.

سندهای تک برگی مسکن مهر در پردیس 
تحویل مالکان شد


